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HØRINGSSVAR
Me�et ��n� o� ��un��� ����o�t, men m�n ��� �u��stæn���t ��no�e�et ��s��en t�� �en sto�e mæn��e t����� me�
stø� �n� o� u� �ennem ��en! S��� �et ����æ��es m� �e� ��n���n� t�� �e� �n����e� �o�st��s�ommune�ne!

Det e� ���e Kø�en��vne�e men t���ø�en�e ��� �n��e �ommune�. De� m�n��e� e��e�t�v ��te�n�t�v t��ns�o�t t��
�en��e�ne!

Kommune� u�en�o� Kø�en��vn s��� væ�e me� t�� �t �øse ��o��emet, me� m�n��en�e P �n�æ� ve� S to�st�t�one�ne
u�en �o� Kø�en��vn. 

M�n s��� ��ve mu����e� �o� �t ����e�e ���en o� t��e S to� v��e�e �n� t�� ��en.

U���� met�oen. En o����t st�æ�n�n� e� �o� e�sem�e� ˆHos��t��s �utenˇ me� m�n�e ���e��s����se�, un�e�v�sn�n�
o� musee� e� ˆUn�ve�s�tet o� Hos��t��s�utenˇ Ruten �e� �o���n�e� Øste��o�t-Sø�vto�vet-R��s�os��t��et-
J��tve�/T��ensve� ����set- T��ensve�/Rovs�n�s���e ����set-B�s�e��e�� �os��t��.

Hos��t��e�ne e� � ��� t�� sto� ��ust��t�on �o� ��u�e�ne næ�mest umu���e �t �� en P ����s ��. O� �et e� nø�ven���t �o�
m�n�e ��t�ente� o� ���ø�en�e �t �unne �ø�e ��� �e�t�� u�en ��e���e�e st�ess o� �esvæ� ve� P���e��n�s ��o��eme�.

Kommunen ��� m�sse� �� �o�� t�� ������e� un�e� Fæ��e�����en t�� et un�e��o���s� ����e��n�s �n�æ�, �e� s�mt����
��n �o�s�ne P���en me� P ����se� t�� �e sto�e ����n�emente� �e� ���ve� ��e�e o� ��e�e ��. I��e ���e ��n t��e o��ent���
t��ns�o�t o� �et ����e� et vo��somt ��es �� �e �o���e �e�oe� om���n� ����en �e� ��� �ø�e� � m�ssev�s n�� ���e P
��cens ����se� e� o�t��et �� P���ens �æste�.
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HØRINGSSVAR
Ve�stø� e� et ��o��em, �e� ��n �ø�e t�� t����� �ø�, �.e�s. �v�s m�n �o� o� �� en moto�ve�. 

I In��e �� e� �e� ȋ% �o���e� me� �o� me�en ve�stø�. Dette t�� e� �o���vsen�e ��vt. E� ���te��e�ne æn��et �o� , �v�� �e�
e� �o� me�et, e��e� mo�s�t?

Ve�stø� ���ve� ���e m�n��e me� e����e�, �o��� ove� ȈȆ�m/t stø�e� ���e�ne ens. Ve�stø� s����es o�s� �o��e�t ���n�æ�n�n�
�� ve�����s, �et e� sto�-�n�-�o, �e� �en v�se� t��. He� s��� �ommunen ���ve� �e��e. Det e� �e væ�ste ����s, �e� s���
t��es �ø�st. De�næst ���n�æ��es � �o� ����e ���� �o� �t �� ��e�e t�� �t s���te t�� c���e�. He� e� ve�����s s�emme, c���e� s���
��t�� vente. Ve����e��e� me��ø�e� ��t�� �ene� �o� c���e�. Hv�s �ommunen ��� ��e�e t�� �t c���e, �ee�t ��e�e ���e ��ot �
e���æ��n�e� � ��ve�se t���s��e� o� TV, s� v�� stø�en ����e �� s�� se�v. Me� ȉȉ% c���en�e � ste�et �o� ȈȆ-Ȉȋ%, v�� et
t��sv��en�e �nt�� ���e� �o�sv�n�e. 
I �n��e B� Lo���u�v���, �vo� �e� e� me��em, �o�es�o� v� ���t�s o��ent��� t��ns�o�t � Zone ȇ, �vs. ��� No���vn t��
Am��e���o mm, �ette v��� �� m�n�e ��en�e o� c����ste� ne� � met�oen ��us o�s� v�sse ����ste�, o� me� �en �e��e
����s �� �o�tove o� ���e� me��ø�e et ���� � stø�en. 
Tæn� u� �� �o�sen, ��n m�n ����e �et. Det e� ���e no� �t �o�use�e �� ���e�ne, �� �æ��ene, �� �s���tens stø�. Je� ���
�e� �o�es��et, �t c����ste� s��� �e��n��es �e��e � t������en o� �t o��ewn t��� t��ns�o�t � In��e B�s zone �ø�es ���t�s.
Dette e� to �o�s���, som v�� �ø�e stø�en m�n��e.

Me� ven��� ���sen N�e�s Kon�s��u� 

F� n�t om �ø��n�e�
 A�onné�
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Sekretariatet for Nørrebro Lokaludvalg 
Økonomiforvaltningen  

   
 
   
      

  

Høringssvar fra Nørrebro Lokaludvalg vedr. høring om 
handlingsplan for vejstøj 2024-2029 

Nørrebro Lokaludvalg synes, at det er et fint udkast der ligger. Vi mener 
dog, at planen bør inkludere en håndtering af de mange knallerter, der 
er kommet på cykelstierne, som forurener og larmer rigtig meget. 
 
Venlig hilsen 
Mogens Petersen 
Forperson for Nørrebro Lokaludvalg 
 
 

27. maj 2024 

Sagsnr. 
2024-0194634 
 
Dokumentnr. 
2024-0194634-1 
 
Sagsbehandler 
Andreas Juhl-Rhode 

 
Sekretariatet for Nørrebro 
Lokaludvalg 
 
Nørrebrogade 208 
2200 København N 
 
EAN nummer 
5798009800466 
 



 

 
 

     
Amager Vest Lokaludvalg 

 

   

 

   

      

  

Svar på høring om støjhandlingsplan 2024-2029 

 
Amager Vest Lokaludvalg finder at de fremsatte målsætninger og 

løsningsforslag i Københavns Kommunes handlingsplan for vejstøj 

2024-2029 ikke er tilstrækkelige for at løse de alvorlige 

problemstillinger der udspringer af vejstøj. 

 

I vores bydel er flere tusinde borgere særligt berørte af støj fra 

Øresundsmotorvejen, og trods den igangværende projektering af en 

overdækning af dele af strækningen, er udsigterne til mindre vejstøj 

lange, og der er brug for flere løsninger hurtigst muligt. Ifølge 

miljøkonsekvensvurderingen for udvidelse af Øresundsmotorvejen, 

er der i dag 2.970 boliger langs strækningen inden for Københavns 

Kommunes kommunegrænse, der er belastede af støj. Med den 

kommende udvidelse af motorvejen vil det tal stige med yderligere 

1.000. Derfor mangler vi klare svar på, hvordan støjen i bydelen skal 

bekæmpes. 

 

68 dB Lden er langt over grænsen 
Lokaludvalget finder det stærkt problematisk, at handlingsplanen 

udelukkende fokuserer på at bekæmpe vejstøj for boliger, der er 

udsat for over 68 dB Lden. Idet den danske grænseværdi for vejstøj 

er 58 dB, mener vi, at det er yderst presserende at målrette 

indsatserne, så boliger der eksponeres for støj mellem 58-68 dB 

Lden indgår også deri. Idet WHO’s anbefalede støjgrænse fra vejstøj 
er endnu lavere sat, 53 dB, mener vi også, at 58 dB bør være en 

absolut smertegrænse for vores borgere langs motorvejen. De 

helbredsmæssige og samfundsmæssige konsekvenser for borgerne 

er i forvejen præsenteret i handlingsplanen, og derfor mener vi, at 

indsatserne bør skærpes. 

 
 
 
 

30. maj 2024 

Sagsnr. 

2024-0191891 

 

Dokumentnr.  

2024-0191891-3 

 

Sagsbehandler 

Maria Cindy Wyngaard 

Rasmussen 

 

Sekretariatet for Amager Vest 

Lokaludvalg 

 

Sundholmsvej 8 

2300 København S 

 

EAN nummer 

5798009800442 

 



 

 

 

 
 
 
 
Vi ønsker kontrolmålinger af beregningerne 
Lokaludvalget er ydermere skeptisk over for brugen af 

beregningsmetoder for udregningen af støj uden at gennemføre 

kontrolmålinger.  
Efter dialog med lokale borgere kan vi konstatere, at støjen fra 

Øresundsmotorvejen kan høres længere væk end hvor støjkort 

ellers ikke angiver, at der bør være støjgener.  
Vi anerkender, at Københavns Kommune har indført nye 

beregningsmodeller, der efter sigende giver et mere præcist billede 

af graden af eksponering af støj. Dog er vi stærkt skeptiske over for 

pålideligheden af resultaterne heraf, så længe der ikke udføres 

kontrolmålinger der beviser reelle ændringer i støjniveau samt 

anerkender, hvor støjen også berører borgerne.  

 

Vi har talt med borgerne - har I? 
Vi har selv arbejdet med borgerinddragelse ved at besøge 14 

husstande langs motorvejen, hvor borgerne har haft mulighed for at 

fortælle om, hvordan støjniveauet påvirker deres liv. Derudover har 

vi opsat støjmålere, der over flere dage har dokumenteret deres 

oplevelser af støj. Resultaterne viser tydeligt, hvordan borgerne 

udsættes for faretruende høje niveauer af støj, der tilsyneladende 

kun bliver værre. Borgerne er bekymrede for deres børns helbred 

og fremtidigt hussalg, og mange kan ikke bruge deres udendørs 

arealer uden at blive generet.  

 

Nedenstående citater er uddrag af samtaler med fire af borgerne:  

 
ˈNår jeg skal ud i haven, så har jeg ørepropper på og 
høreværn udenfor ørepropperneˉ  

 
 

 
ˈAltså, vores børn kan ikke sove med åbne vinduer 
oppe på førstesalen længere, simpelthen fordi at der 
bare hele tiden er støj fra vejen.ˉ 

 
 

 
ˈNogle gange kan man gå rigtig, rigtig langt og stadigvæk  
høre motorvejen. Så det påvirker jo rigtig mange andre 
end bare vores naboer. Altså jeg kan egentlig være 
overrasket over, hvor stort et område af Amager det 
egentlig ødelæggerˉ 

 



 

 

 

  
På baggrund af vores egne samtaler og målinger hos borgere, 

opfordrer vi jer til at gå mere kvalitativt til værks i bekæmpelsen 

af vejstøj. Påvirkning af borgernes livskvalitet er værdifuld 

viden, og det skal tages alvorligt.  

 

Derfor opfordrer Amager Vest Lokaludvalg Københavns Kommune 

til: 

 

 

• At skærpe indsatserne for andelen af boliger udsat for 

vejstøj, så disse også er målrettet boliger udsat for over 58 

dB Lden. 

• At udføre kontrolmålinger for at kvalificere beregningerne 

for vejstøj. 

• At lytte til borgerne. Det er deres livskvalitet, der påvirkes af 

vejstøj.  

 
 

Venlig hilsen 

Amager Vest Lokaludvalg 

 

 

            
             ˈSkal jeg leve kortere, fordi jeg har valgt at bo her?  

Og skal mine børn også i virkeligheden også?’ 
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HØRINGSSVAR
Vo�es �o��� e� me�et tæt �e����en�e �� C���stm�s Mø��e�s P���s, som e� �ennem���ts����s næ�mest �ø�net �un�t
�o� ���e t��e� t�����. He� v�� �e� s�ec����t o� �o�t ��em�æve Ȉ t��e� stø��ene�:

ȇ. Tun� ��st���st����� e� �o�ø�et m����nt, �o�ment��� ��� �o�� t��ns�o�t t�� L�nette-u�v��e�sen o� tomme ��st���e�
�etu�. Det se� u� t�� �t s�u��e ve����ve � m�n�e �� ��emove� o� som �esu�t�t �e��� �u��e �e� sø��es �o� �e�m�nent
stø��e�u�t�on/�æm�n�n� ʰu�ove� �en �u�t- o� ���t��e��o�u�en�n�, som ��ese���evne �ø�etø�e� �o���s��e�ʱ

Ȉ. I somme����v��et ��ste��omme� moto�c���e� o� s�mæn� o�s� �n���e�te�/scoote�e s��n�����nt stø�. Je� �nt��e�, �t
�e� ��n�es �ec��e�-��ænse� �o� ���e t��e� moto��se�e�e �ø�etø�e�, �n��us�ve to��u�e�e. No��e �� ��sse e� Ȉ-t��te�e,
som ��� ��ns�e �et��e���e u��e�n�n�e� �� sun��e�s������e sto��e�. I ste�et �o� �t sætte �n� mo� ���e�, s� �e� �e�ne
en m���ettet �n�s�ts ove� �o� Ȉ-��u�e�e.

F� n�t om �ø��n�e�
 A�onné�
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HØRINGSSVAR
S�æn�en�e. O� v��t��t.

En t�n� I �e�ne m� se næ�me�e ��, e� en �oo���ne�en�e �n�s�ts me� ��ne��nm��� o� �s� om���n� stø� ��� to�
ʰs��nne�, ��u�, o� st�n��� ���mʱ. S� �et ���ve� en �e��e�s�et���tn�n� �� stø��ene�.

���esom �et v�� v���e �o�t, �v�s �e� o�s� ���ve� set �� �en ��v-��e�vente stø��ene ��� t�����/moto�e�. Det e� ve� te�n�s�
mu���t �t m��e ��v-��e�vent stø� o�s�?
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Sekretariatet for Valby Lokaludvalg 

Økonomiforvaltningen  

   

 

   

      

  

Svar på høring om handleplan for vejstøj 2024-2029 
Valby Lokaludvalg  

 
Valby Lokaludvalg har drøftet høringen Handleplan for vejstøj 2024-

2029 i fagudvalget Byudvikling & Trafik og på Valby Lokaludvalgs møde 

11. juni 2024.  

 

Støj har vist sig at have stor betydning for ikke blot borgernes velbefin-

dende, men også for deres sundhed. I Valby Lokaludvalg bifalder vi der-

for, at der gøres en aktiv indsats for at mindske støjen i københavnernes 

hjem og nærmiljø. 

 

Al støj er en belastning for borgerne. Valby Lokaludvalg skal derfor op-

fordre til, at når støjbelastningen vurderes, så inddrages ikke blot støj fra 

trafik, men også anden støj som støj fra tog, fly, forlystelsesparker mm. 

Dette gælder også for en bydel som Valby, der er gennemkrydset af 

flere togbaner, og som oplever stigende trafik og dermed stigende støj 

fra disse baner. 

 

Valby Lokaludvalg bifalder de gode ambitioner i planen, men konstate-

rer, at den til gengæld savner de nødvendige initiativer og ressourcer til 

at nå målene. Med den forventelige stigende trafik af såvel biler, lastbi-

ler og tog er det usikkert, om der kan opnås væsentlige forbedringer i 

planperioden. 

 

Valby Lokaludvalg vil gerne pege på følgende konkrete initiativer til 

mindskning af støjen: 

 
• Genopretning af hele Vigerslev Allé og etablering af mere støj-

svag belægning. Trods de mange boliger ved alleen er genop-
retningen blevet udsat gentagne gange. 

• Yderligere udrulning af hastighedssænkninger. Erfaringerne fra 
Malmö bør undersøges nærmere, herunder erfaringer med ha-
stighedssænkning på større veje. 

4. juni 2024 

Sagsnr. 

2024-0205564 

 

Dokumentnr.  

2024-0205564-1 

 

Sagsbehandler 

Katrine Clausager Rich 

 

Sekretariatet for Valby Lokalud-

valg 

 

Valgårdsvej 8 

2500 Valby 

 

EAN nummer 

5798009800480 
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• For at gøre det lettere for bilisterne at vænne sig til og overholde 
hastighedsreguleringen opfordrer vi specifikt til, at 40 kilome-
terszonerne rulles hurtigt ud over hele byen og at skiltningen 
gøres mere ensartet. 

• Etablering af ny og mindre larmende belægning ved Valby 
Tingsted. 

• Mindskning af trafikken ved anvendelse af roadpricing. 
• Overvågning af støjgener, når trafikken omlægges i forbindelse 

med større projekter, sådan som det f.eks. er tilfældet p.t. på den 
indre del af Vigerslev Allé. 

 

 

Venlig hilsen 

Michael Fjeldsøe 

Forperson Valby Lokaludvalg  
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Je� s�nes ���nen e� u�m��t�øs n�� �en s��te� mo� "�un" ȍ% �� vo�es �o���e� m� �e�ne �ø�e os s��. Je� ��n ���e
tæn�e �� �n��e mennes�es���t �o�u�en�n�s����e� �vo� succes���te��e�ne e�te����e� s� m�n�e � st���en. Det s��n��e�e
t�� m�� �t ���v�t����ste�nes �e�vemme����e� væ�te� �ø�e�e en� ���oe�nes sun��e�, �v���et �e� stæ��t uen��e me�.

De� e� �os�t�v �t ���nen ����e� ��e�e�e en� �un stø� �n�e � �o���e�, o� e� o�mæ��somme �� u�en�ø�s ���m���øe�.
Kv���teten �� ���m���øet � m���e����e���en m�n��e�e � �en e��e�s �et om��tten�e "B��ums- o� t��������n". Dette �o�us
�� o��evet u�en�ø�sstø� �unne t��e �ens�n to stø��ø�somme �o��e� som ��s�e� e�te� �o ve� �t et���e�e
t��ns�o�t�o����o� o� ��ønom���e�, ��� �o� stø� ��� �o���æn��n�smoto�e�. M�n �unne st��t me� �t �o�tv�se
moto��n���e�te� ��� ��en. At �n���e�te� me� tot��tsmoto� e� st���� t�����te � ��en � ���, en��� �� c��e�st�e�, e� en
s�æn�se�.

Je� e� en��e me� ���nens �o�s��t��e t����n� t�� e����e�; ev��ensen m� ses �ø� �e ��n �o�ventes �t �e�uce�e ve�stø�. Det
e� ��s��o �o� �t e����e� �o�væ��e� stø�n�ve�u �v�s �e ������e� t�� en �ene��� st��n�n� � ve�t������en ���. �e�es ��ve�e
����tsom�ostn�n�e�, o� �ø�e�e �ø�e�om�o�t - ��. "Jevon's �����ox". E����e� �e�uce�e stø� me�e �o� �em �n�e � ���en en�
�o� om��ve�se�ne, �e�me� ø�es �e ���v�tø�onom�s�e �o��e�e �o� ����ste�ne �� �e�ostn�n�en �� s�m�un�et.
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I hereby register a complaint about traffic noise in Webersgade. We suffer from extremely heightened road noise on 
our street. Our noise level is 73 dB, which is well above the established limit of  68 dB, above which point a residential 
building is considered to be “stærkt støjbelastet.” It would appear from the map of  the recent study presented in 
handlingsplan for vejstøj 2024-2029 (figure 1, p. 15)  that Webersgade may be both the smallest and shortest residential 
street in the Københan Kommune with the highest road noise. Such road noise presents significant health problems, 
including premature death, as studies have shown. The residential buildings on either side of  the street are too close 
(ca. 19 meters) and too high (at least six stories on the buildings on the southwest side) to allow hardly any car or bus 
traffic to pass through with sufficiently low road noise. This is causing significant health threats to the residents of  
Webersgade, and additionally the row houses on Webersgade, which have the same cultural heritage protections as the 
rest of  the Kartoffelrækkerne, are being measurably damaged by the noise, vibration, and dirt from road traffic. 
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“Jeg registrerer hermed en klage over trafikstøj i Webersgade. Vi lider af ekstremt øget vejstøj på vores gade. Vores støjniveau er 73 dB,
hvilket er et godt stykke over den fastsatte grænse på 68 dB, over hvilket punkt en boligbygning anses for at være "stærkt støjbelastet." Det
fremgår af kortet over den nylige undersøgelse præsenteret i handlingsplan for vejstøj 2024-2029 (figur 1, s. 15), at Webersgade kan være
både den mindste og korteste villavej i Københavns Kommune med den højeste vejstøj. Selv de planer, der er lagt i handlingsplanen for
vejstøj 2024-2029, vil ikke være tilstrækkelige til at imødekomme problemet uden dramatisk at ændre trafikmønsteret. Sådan vejstøj giver
betydelige helbredsproblemer, herunder for tidlig død, som undersøgelser har vist. Der er ikke tale om et ensartet scenarie, og de opstillede
løsninger vil ikke kunne beskytte beboerne i Webersgade. Boligbebyggelsen på hver side af gaden er for tæt (ca. 19 meter) og for høj (mindst
seks etager på bygningerne på sydvestsiden) til at næsten ingen bil- eller bustrafik kan passere igennem med tilstrækkelig lav vejstøj . Det
medfører betydelige helbredstrusler for beboerne i Webersgade, og derudover bliver rækkehusene på Webersgade, der har samme
kulturarvsfredninger som resten af   Kartoffelræknerne, målbart skadet af støj, vibrationer og snavs fra vejtrafikken.
 
Desuden er Webersgade blandt de gader med flest trafikulykker i København, viser nyere undersøgelser fra Københavns Kommune. Det er
nok den farligste gade i København for dødsulykker, når man tager vejens længde i betragtning (den er kun 200 meter, hvorimod H. C.
Andersen Blvd er meget længere). Det ser ud til, at en anden motorcyklist næsten hver måned bliver ramt af en bus på hjørnet af Webersgade
og Øster Farimagsgade eller Webersgade og Øster Søgade. Problemet er mere påtrængende, for der er mindst seks skoler og pasningstilbud i
nærområdet. Dette er en dødelig trussel mod et betydeligt antal børn.
 
Alt i alt er dette en akut trussel mod vores gade og det omkringliggende område. Jeg klager og opfordrer kommunen til at ændre
trafikmønsteret max. en vognbane og reducere hastighedsgrænsen til 20 km/t. Den "midlertidige" løsning af trafikken på Webersgade, siden
1972, er for farlig og dødbringende og usund til at få lov til at fortsætte.”
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HØRINGSSVAR
We�e�s���es stø�n�ve�u e� �o� �ø�t ʰo� t������en e� me�et ������ʱ. Det e� et �o�t st���e ove� ��ænsen �� ȌȎ�B. Vo�es
stø�n�ve�u e� ȍȉ �B, �v���et e� et �o�t st���e ove� �en ��sts�tte ��ænse �� ȌȎ �B, ove� �v���et �un�t en �o������n�n�
�nses �o� �t væ�e "stæ��t stø��e��stet." Det ��em��� �� �o�tet ove� �en n����e un�e�sø�e�se ��æsente�et �
��n���n�s���n �o� ve�stø� ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ ʰ���u� ȇ, s. ȇȋʱ, �t We�e�s���e ��n væ�e ���e �en m�n�ste o� �o�teste v����ve� �
Kø�en��vns Kommune me� �en �ø�este ve�stø�.
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HØRINGSSVAR
Je� �e��st�e�e� �e�me� en ����e ove� t�����stø� � We�e�s���e. V� ���e� �� e�st�emt ø�et ve�stø� �� vo�es ���e. Vo�es
stø�n�ve�u e� ȍȉ �B, �v���et e� et �o�t st���e ove� �en ��sts�tte ��ænse �� ȌȎ �B, ove� �v���et �un�t en �o������n�n�
�nses �o� �t væ�e "stæ��t stø��e��stet." Det ��em��� �� �o�tet ove� �en n����e un�e�sø�e�se ��æsente�et �
��n���n�s���n �o� ve�stø� ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ ʰ���u� ȇ, s. ȇȋʱ, �t We�e�s���e ��n væ�e ���e �en m�n�ste o� �o�teste v����ve� �
Kø�en��vns Kommune me� �en �ø�este ve�stø�. Se�v �e ���ne�, �e� e� ���t � ��n���n�s���nen �o� ve�stø� ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ,
v�� ���e væ�e t��st�æ��e���e t�� �t �mø�e�omme ��o��emet u�en ���m�t�s� �t æn��e t�����mønste�et. S���n ve�stø�
��ve� �et��e���e �e���e�s��o��eme�, �e�un�e� �o� t����� �ø�, som un�e�sø�e�se� ��� v�st. De� e� ���e t��e om et
ens��tet scen���e, o� �e o�st���e�e �øsn�n�e� v�� ���e �unne �es��tte �e�oe�ne � We�e�s���e. Bo����e����e�sen ��
�ve� s��e �� ���en e� �o� tæt ʰc�. ȇȏ mete�ʱ o� �o� �ø� ʰm�n�st se�s et��e� �� ���n�n�e�ne �� s��vests��enʱ t�� �t
næsten �n�en ���- e��e� �ust����� ��n ��sse�e ��ennem me� t��st�æ��e��� ��v ve�stø� . Det me��ø�e� �et��e���e
�e���e�st�us�e� �o� �e�oe�ne � We�e�s���e, o� �e�u�ove� ���ve� �æ��e�usene �� We�e�s���e, �e� ��� s�mme
�u�tu���vs��e�n�n�e� som �esten ��   K��to��e��æ�ne�ne, m�����t s���et �� stø�, v����t�one� o� sn�vs ��� ve�t������en.

Desu�en e� We�e�s���e ���n�t �e ���e� me� ��est t�����u����e� � Kø�en��vn, v�se� n�e�e un�e�sø�e�se� ���
Kø�en��vns Kommune. Det e� no� �en ������ste ���e � Kø�en��vn �o� �ø�su����e�, n�� m�n t��e� ve�ens
�æn��e � �et���tn�n� ʰ�en e� �un ȈȆȆ mete�, �vo��mo� H. C. An�e�sen B�v� e� me�et �æn�e�eʱ. Det se� u�
t��, �t en �n�en moto�c����st næsten �ve� m�ne� ���ve� ��mt �� en �us �� ��ø�net �� We�e�s���e o� Øste�
F���m��s���e e��e� We�e�s���e o� Øste� Sø���e. P�o��emet e� me�e ��t�æn�en�e, �o� �e� e� m�n�st se�s
s�o�e� o� ��sn�n�st���u� � næ�om���et. Dette e� en �ø�e��� t�usse� mo� et �et��e���t �nt�� �ø�n.

A�t � ��t e� �ette en ��ut t�usse� mo� vo�es ���e o� �et om���n�����en�e om���e. Je� ����e� o� o��o���e�
�ommunen t�� �t æn��e t�����mønste�et m�x. en vo�n��ne o� �e�uce�e ��st���e�s��ænsen t�� ȈȆ �m/t. Den
"m���e�t����e" �øsn�n� �� t������en �� We�e�s���e, s��en ȇȏȍȈ, e� �o� ������ o� �ø����n�en�e o� usun� t�� �t
�� �ov t�� �t �o�tsætte.
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HØRINGSSVAR
Jeg registrerer hermed en klage over trafikstøj i Webersgade. Vi lider af  ekstremt øget vejstøj på vores gade.
Vores støjniveau er 73 dB, hvilket er et godt stykke over den fastsatte grænse på 68 dB, over hvilket punkt en
boligbygning anses for at være "stærkt støjbelastet." Det fremgår af  kortet over den nylige undersøgelse
præsenteret i handlingsplan for vejstøj 2024-2029 (figur 1, s. 15), at Webersgade kan være både den mindste og
korteste villavej i Københavns Kommune med den højeste vejstøj. Selv de planer, der er lagt i handlingsplanen
for vejstøj 2024-2029, vil ikke være tilstrækkelige til at imødekomme problemet uden dramatisk at ændre
trafikmønsteret. Sådan vejstøj giver betydelige helbredsproblemer, herunder for tidlig død, som undersøgelser
har vist. Der er ikke tale om et ensartet scenarie, og de opstillede løsninger vil ikke kunne beskytte beboerne i
Webersgade. Boligbebyggelsen på hver side af  gaden er for tæt (ca. 19 meter) og for høj (mindst seks etager på
bygningerne på sydvestsiden) til at næsten ingen bil- eller bustrafik kan passere igennem med tilstrækkelig lav
vejstøj . Det medfører betydelige helbredstrusler for beboerne i Webersgade, og derudover bliver rækkehusene
på Webersgade, der har samme kulturarvsfredninger som resten af    Kartoffelræknerne, målbart skadet af  støj,
vibrationer og snavs fra vejtrafikken.

 

Desuden er Webersgade blandt de gader med flest trafikulykker i København, viser nyere undersøgelser fra
Københavns Kommune. Det er nok den farligste gade i København for dødsulykker, når man tager vejens længde i
betragtning (den er kun 200 meter, hvorimod H. C. Andersen Blvd er meget længere). Det ser ud til, at en anden
motorcyklist næsten hver måned bliver ramt af  en bus på hjørnet af  Webersgade og Øster Farimagsgade eller
Webersgade og Øster Søgade. Problemet er mere påtrængende, for der er mindst seks skoler og pasningstilbud i
nærområdet. Dette er en dødelig trussel mod et betydeligt antal børn.

 Alt i alt er dette en akut trussel mod vores gade og det omkringliggende område. Jeg klager og opfordrer
kommunen til at ændre trafikmønsteret max. en vognbane og reducere hastighedsgrænsen til 20 km/t. Den
"midlertidige" løsning af  trafikken på Webersgade, siden 1972, er for farlig og dødbringende og usund til at få
lov til at fortsætte.”
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HØRINGSSVAR

Høringssvar vedr. Handlingsplan for vejstøj
V�n�øse Lo���u�v��� t���e� �o� mu����e�en �o� �t �omme me� �emæ��n�n�e� t�� �ø��n�en ve��. H�n���n�s���n �o�
ve�stø� ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ.

Stø���n���n�s���nen, �e� u����e��es �� �����un� �� et EU-���v, e� et v��t��t ������ t�� �e��sn�n� �� en �e �� stø�ste
m���ø-, sun��e�s- o� ve��æ��smæss��e ��o��eme� � en�ve� sto���, o�s� Kø�en��vn.

V�n�øse Lo���u�v��� note�e� s��, �t �o�t�æ�n�n�en v�se�, �t næsten ���v�e�en �� ���e �o���e� � Kø�en��vn ��� en
stø��e��stn�n� �� ��c��en ove� �en ve��e�en�e stø���ænse �� ȋȎ �B. Det e� ��ns�e en�e�t en sto� u��o����n� �o�
�o��e�ne � Kø�en��vn.

U��o����n�en ���ve� ���e m�n��e ��, �t �ette �ve��en e� n�t e��e� ove���s�en�e. T�����e�e stø���n���n�s���ne� ���
���e�e�es ���e�et ��o��emets om��n�, men �� ���e �o�v��tn�n� o� �o��t��e�e ��� v���t �t �ns�ste�e ��, �t ���nen ��ot
u����e��es �� �����un� �� et EU-���v o� ���e ��ve� ��n��e����t, e� �on��ete �n�t��t�ve� ove����t t�� �e �����e
�u��et�o���n���n�e�.

Dette e� et �� �e cent���e, ���nc���e��e ��o��eme� ve� Stø���n���n�s���nen: At �en e� en ���n u�en et ��n���n�ss�o�
– o� �e�me� �ee�t ���e en ���n.

V�n�øse Lo���u�v��� �o�es��� �e��o�, �t ���nen ���t�s� ���ve� t�� en ���n, �vs. t���ø�es et ��n���n�ss�o�, som ��n ��ø�tes
�o��t�s� – o�s� u�en �o� �u��et�o���n���n�e�ne.

Et �� �e ste�e�, �vo� �e� � sæ���� �ø� ���� e� ��u� �o� ��n���n�, e� � V�n�øse. Det ��em��� �� ����o�ten, �t V�n�øse e�
�en ���e� � Kø�en��vn, �e� ��� �en suve�ænt stø�ste �n�e� �� stø��e��ste�e �o���e� set � �o��o�� t�� �et 
s�m�e�e �nt�� �o���e�. He�e ȈȆ % �� ���e �o���e� � V�n�øse e� stæ��t stø��e��ste�e.

En �� ��s��e�ne �e�t�� e�, �t V�n�øse �ennems�æ�es �� en �æ��e �ennem�ø�en�e ve�e, �vo� �e� � ��ev�s �n�ent�n� e�
��o�t �o� �t �æm�e stø�n�ve�uet. Som �et ��em��� �� s��e ȇȋ �� Stø���n���n�s���nen ��e�e� �et s�� om ve�e som
J����n�eve�, S����n�ve�, Re����ve�, Å�e��steve�, S�ots�e��ensve�, G�øn���s P���ve�, Go�t���sve�, m.��.

Lo���u�v���et v�� �e��o� o��o���e t��, �t �e� ��ves en �ee� ��n���n�s���n �o�, �vo���n stø�n�ve�uet �� �n�����sve�ene
ne�sættes, �e�un�e� – som �et �ø�ste - �vo�n�� �e� �s���te�es me� stø��e�uce�en�e �s���t.

Hv�s H�n���n�s���nen �o� ve�stø� ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ ve� u���n�en �� ȈȆȈȏ s��� ��ve en �ee� e��e�t, e� �et �e��o� ���ø�en�e,
�t �en ��ve� �n�e�n�n� t�� ��n���n�.

Ven��� ���sen

J�n L�n��oe
Fo��e�son �o� V�n�øse Lo���u�v���

https://blivhoert.kk.dk/hoering/handlingsplan-vejstoj-2024-2029
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T�æ� s�mt���e t�����e G� t�� �ove��n��o�� ���v�oe�t.��.�� Sø�e�e�t Sø� Hv�� sø�e� �u? De� T���æn�e����e� U�s���v
De� HØRINGSSVAR VEDRØRENDE HANDLINGSPLAN FOR VEJSTØJ ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ OPRETTET ȇȍ. �un� ȈȆȈȊ
SVARNUMMER ȇȆ INDSENDT AF M�tt�ew L��sen POSTNR. ȈȇȆȆ BY Co�en���en HØRINGSSVAR Som ��e�e �n��e
�e�oe�e �� We�e�s���e �e��st�e�e� �e� �e�me� en ����e ove� t�����stø�en. V� ���e� �� e�st�emt ø�et ve�stø� �� vo�es
���e. Vo�es stø�n�ve�u e� ȍȉ �B, �v���et e� et �o�t st���e ove� �en ��sts�tte ��ænse �� ȌȎ �B, ove� �v���et �un�t en
�o������n�n� �nses �o� �t væ�e "stæ��t stø��e��stet." Det ��em��� �� �o�tet ove� �en n����e un�e�sø�e�se ��æsente�et
� ��n���n�s���n �o� ve�stø� ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ ʰ���u� ȇ, s. ȇȋʱ, �t We�e�s���e ��n væ�e ���e �en m�n�ste o� �o�teste v����ve� �
Kø�en��vns Kommune me� �en �ø�este ve�stø�. Se�v �e ���ne�, �e� e� ���t � ��n���n�s���nen �o� ve�stø� ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ,
v�� ���e væ�e t��st�æ��e���e t�� �t �mø�e�omme ��o��emet u�en ���m�t�s� �t æn��e t�����mønste�et. S���n ve�stø�
��ve� �et��e���e �e���e�s��o��eme�, �e�un�e� �o� t����� �ø�, som un�e�sø�e�se� ��� v�st. De� e� ���e t��e om et
ens��tet scen���e, o� �e o�st���e�e �øsn�n�e� v�� ���e �unne �es��tte �e�oe�ne � We�e�s���e. Bo����e����e�sen ��
�ve� s��e �� ���en e� �o� tæt ʰc�. ȇȏ mete�ʱ o� �o� �ø� ʰm�n�st se�s et��e� �� ���n�n�e�ne �� s��vests��enʱ t�� �t
næsten �n�en ���- e��e� �ust����� ��n ��sse�e ��ennem me� t��st�æ��e��� ��v ve�stø� . Det me��ø�e� �et��e���e
�e���e�st�us�e� �o� �e�oe�ne � We�e�s���e, o� �e�u�ove� ���ve� �æ��e�usene �� We�e�s���e, �e� ��� s�mme
�u�tu���vs��e�n�n�e� som �esten ��   K��to��e��æ�ne�ne, m�����t s���et �� stø�, v����t�one� o� sn�vs ��� ve�t������en.
Desu�en e� We�e�s���e ���n�t �e ���e� me� ��est t�����u����e� � Kø�en��vn, v�se� n�e�e un�e�sø�e�se� ���
Kø�en��vns Kommune. Det e� no� �en ������ste ���e � Kø�en��vn �o� �ø�su����e�, n�� m�n t��e� ve�ens �æn��e �
�et���tn�n� ʰ�en e� �un ȈȆȆ mete�, �vo��mo� H. C. An�e�sen B�v� e� me�et �æn�e�eʱ. Det se� u� t��, �t en �n�en
moto�c����st næsten �ve� m�ne� ���ve� ��mt �� en �us �� ��ø�net �� We�e�s���e o� Øste� F���m��s���e e��e�
We�e�s���e o� Øste� Sø���e. P�o��emet e� me�e ��t�æn�en�e, �o� �e� e� m�n�st se�s s�o�e� o� ��sn�n�st���u� �
næ�om���et. Dette e� en �ø�e��� t�usse� mo� et �et��e���t �nt�� �ø�n. A�t � ��t e� �ette en ��ut t�usse� mo� vo�es
���e o� �et om���n�����en�e om���e. Je� ����e� o� o��o���e� �ommunen t�� �t æn��e t�����mønste�et m�x. en
vo�n��ne o� �e�uce�e ��st���e�s��ænsen t�� ȈȆ �m/t. Den "m���e�t����e" �øsn�n� �� t������en �� We�e�s���e,
s��en ȇȏȍȈ, e� �o� ������ o� �ø����n�en�e o� usun� t�� �t �� �ov t�� �t �o�tsætte.
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HØRINGSSVAR
M�n �ø� ��e�ne ve�s�o� �� V�s�����e, S����vns���e o� P. Knu�sens G��e/E��e��e��ve�/Fo�e��ven �� ���e �o� me�
B�s�e�uen, �� �e� ����e� m�n�e �o���e� u� t�� ��sse tun�t t�����e�e�e ve�e. I ste�et �ø� �e ne����t ve�s�o� �e���ntes
me� ��æs, t�æe� o� ��omste�.
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DOBBELTRAMT OMRÅDE I SÆRLIG FOKUS

Som �e�oe� me��em En���veve� o� Veste��æ��e�ve� ���e� v� vo��somt �� �en tætte t�����, �e� e� ��� m�n��� t�� ��e���
� m����et��en �� �e��e ve�e. Stø�- o� �u�t�o�u�en�n�en m� �o�ventes �t væ�e ��evet næ�mest �o��o��et � ���e neto�
�et �e� om���e, e�te� �ommunen ��ne�e �o�, �t ���e�ne �unne �ø�e � ���e ��n�e ��� Å�ou�ev���en t�� In�e�s�evs���e
v�� P��t�nve� o� Veste��æ��e�ve�. Det ��� s���t to ������e��e stø�- o� �u�t�o�u�en�n�s��n�e�, �e� ����e� me�et tæt ��
��n�n�en, o� som �e�oe� m��t � me��em, �e��m�e� �et m�� n�tu����v�s ��ns�e me�et. 
Je� øns�e�, �t �ommunen un�e�sø�e�, �v�� mu����e�en e� �o� �t s��e�e m����et������e me�e, s� �en ���e ����e� � to
������e��e s�o�, �e� oms�utte� et s� �e��ænset om���e, som �et nu e� t���æ��et. 

FORSLAG: SPRED TRAFIKKEN LIGESOM FØR

Et �o�s��� �unne �o� e�sem�e� væ�e �t �� n� �t �u��e �o� �o���n�e�sen �� P��t�nve� ve� F�e�e���s�e�� A��e, �� �et ���
v���et me�et e��e�t�vt �ø�. S� om�����e�es o� s��e�es t������en u� v�� ��e�e �� �e m�n��e ve�e � om���et, �v���et v��
m�n�s�e stø�- o� �o�u�en�n�s�e��stn�n�en � m����et��en �o� ���e �e�oe�e, ����nst�tut�one� o� s�o�e�, �e� �e��n�e�
s�� m��t me��em En���veve� o� Veste��æ��e�ve�. 

FORSLAG: BUMP PÅ ALLE SKOLEVEJE

De�u�ove� ���e� �e�, �t �ommunen o�s� v� ove�ve�e �t o��ø�e ve��um� �� ���e ve�e, �e� oms�utte� s�o�e�. Som
�e�oe� �� en �� �e sm� ve�e u�en et ve��um�, o��eve� �e� ��t �o� o�te, �t n�� �o�� ��e�e� �un�t om ��ø�net ��� en ve�
me� �um� t�� en ve� u�en… s� ��sse� �e vo��somt o�, �v���et ���e stø�e� o� e� ������t �o� s�o�e�ø�n s�ve� som �o� os
�e�oe�e.

ET FORSLAG DER KAN LØSE DET HELE ʰnæstenʱ

P� �en ���t �æn�e�e ��ne, �unne I ove�ve�e �t �eno�t��e ��een om en �et���n�s��n� om Kø�en��vn, me� sto�e
ove�v��e�e ����e��n�s�use ve� mote�ve�s���ø�s�e�ne, som se�v�ø��e��� s��� væ�e su�e� �o��un�et me� met�o o�
�usse�. Det v���e t��e en o��ent��� �uns �� ���e ��o��emet me� st��en�e stø�- o� �u�t�o�u�en�n� � ��en, o� ��vne ���e
os ���oe�es sun��e� �� ���e �en �o�te o� �en ��n�e ��ne. Hv���et ��en m� �o�mo�es �t �unne s���e� �ommunen
en m�sse �en�e!

Je� ���e�, �t I v�� t��e m�n �ø��n� me� � �et���tn�n�, n�� I ���e��e�e v��e�e me� en ���n �o� �t m�n�s�e t�����stø�en �
Kø�en��vn. Tus�n� t��, �o� �e�es �n�s�ts. Det ��n �ø�e en sto� �o�s�e�!

R���e
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Je� v�� �e�ne o��o���e t�� �t �e� o��ø�es ve��um� �� E��e�ste����e me��em N� C���s�e��ve� o� A�s���e. Som
�e�oe� �� ve�en �ennem ���t��t m�n�e �� ��� �e� væ�et v��ne t�� �t m�n�e ���e� �ø�e� me� e�st�em �ø� ���t �� ���e
t��e� �� �ø�net. De� �æ��es m�n�e �ø�n o� un�e ��� s�o�en. 
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Emne: H�n�te��n� �� n�tte���t stø���o��em �� En���ve P���s Cente� ʰIste����eʱ Kæ�e, Je� s���ve� �o� �t �ø�e
o�mæ��som �� �et ve�v��en�e stø���o��em �� En���ve P���s Cent�et, �sæ� � n�ttet�me�ne, �vo� stø�en ���ve�
uove�s�ue���. Dette ��o��em st�mme� ���mæ�t ��� �æn�ene ���ce�et � �en �æ��es ��n���o, �e� ��u�es ��
�est�u��nte� som Ke��� o� S��w��m� House. D�sse �æn�e t��t�æ��e� �o��, �e� s���e�, s��se�, �����e� o� t��e� t�� ��n�t
u� �� n�tten. Je� ��� ���e t�� �ens��t �t ����e ove� ��sse v���som�e�e�. Bæn�ene, �e st���e� me�, e� �o�u�æ�e o�
t��t�æ��e� m�n�e �esø�en�e, �sæ� �� �e� e� �� ste�e� �� ���en me� �o�e s���e����se� o� �ut���e� t�� sene ��tene�.
Det ��ve� �o� o�s� ø�et stø� ��� ���- o� t�x�t������en. En �otent�e� �øsn�n� �unne væ�e �t �m��emente�e �o�����e
�æn�e, sv��en�e t�� �v�� �n��e �est�u��nte� �� ���en ��� ��o�t. D�sse �æn�e �unne �u��es o� o��ev��es e�te� ��.
Ȉȉ.ȆȆ, �v���et v���e �e�uce�e stø�en om n�tten �et��e���t. Du ��n �env�se t�� �o�tet �o� �t se, �vo� �ø�t �et ���ve� � �ette
om���e om n�tten, �� �e� ���e e� �o�et��et o�se�v�t�one� e��e� �o��nst��tn�n�e� � ��sse t�me�. T�� �o� ��n
o�mæ��som�e� �� �enne s��. Me� ven��� ���sen, [D�t n�vn] [D�ne �ont��to���sn�n�e�]
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Je� �e��st�e�e� �e�me� en ����e ove� t�����stø� � We�e�s���e. V� ���e� �� e�st�emt ø�et ve�stø� �� vo�es ���e. Vo�es
stø�n�ve�u e� ȍȉ �B, �v���et e� et �o�t st���e ove� �en ��sts�tte ��ænse �� ȌȎ �B, ove� �v���et �un�t en �o������n�n�
�nses �o� �t væ�e "stæ��t stø��e��stet." Det ��em��� �� �o�tet ove� �en n����e un�e�sø�e�se ��æsente�et �
��n���n�s���n �o� ve�stø� ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ ʰ���u� ȇ, s. ȇȋʱ, �t We�e�s���e ��n væ�e ���e �en m�n�ste o� �o�teste v����ve� �
Kø�en��vns Kommune me� �en �ø�este ve�stø�. Se�v �e ���ne�, �e� e� ���t � ��n���n�s���nen �o� ve�stø� ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ,
v�� ���e væ�e t��st�æ��e���e t�� �t �mø�e�omme ��o��emet u�en ���m�t�s� �t æn��e t�����mønste�et. S���n ve�stø�
��ve� �et��e���e �e���e�s��o��eme�, �e�un�e� �o� t����� �ø�, som un�e�sø�e�se� ��� v�st. De� e� ���e t��e om et
ens��tet scen���e, o� �e o�st���e�e �øsn�n�e� v�� ���e �unne �es��tte �e�oe�ne � We�e�s���e. Bo����e����e�sen ��
�ve� s��e �� ���en e� �o� tæt ʰc�. ȇȏ mete�ʱ o� �o� �ø� ʰm�n�st se�s et��e� �� ���n�n�e�ne �� s��vests��enʱ t�� �t
næsten �n�en ���- e��e� �ust����� ��n ��sse�e ��ennem me� t��st�æ��e��� ��v ve�stø� . Det me��ø�e� �et��e���e
�e���e�st�us�e� �o� �e�oe�ne � We�e�s���e, o� �e�u�ove� ���ve� �æ��e�usene �� We�e�s���e, �e� ��� s�mme
�u�tu���vs��e�n�n�e� som �esten ��  K��to��e��æ�ne�ne, m�����t s���et �� stø�, v����t�one� o� sn�vs ��� ve�t������en.
Desu�en e� We�e�s���e ���n�t �e ���e� me� ��est t�����u����e� � Kø�en��vn, v�se� n�e�e un�e�sø�e�se� ���
Kø�en��vns Kommune. Det e� no� �en ������ste ���e � Kø�en��vn �o� �ø�su����e�, n�� m�n t��e� ve�ens �æn��e �
�et���tn�n� ʰ�en e� �un ȈȆȆ mete�, �vo��mo� H. C. An�e�sen B�v� e� me�et �æn�e�eʱ. Det se� u� t��, �t en �n�en
moto�c����st næsten �ve� m�ne� ���ve� ��mt �� en �us �� ��ø�net �� We�e�s���e o� Øste� F���m��s���e e��e�
We�e�s���e o� Øste� Sø���e. P�o��emet e� me�e ��t�æn�en�e, �o� �e� e� m�n�st se�s s�o�e� o� ��sn�n�st���u� �
næ�om���et. Dette e� en �ø�e��� t�usse� mo� et �et��e���t �nt�� �ø�n. A�t � ��t e� �ette en ��ut t�usse� mo� vo�es
���e o� �et om���n�����en�e om���e. Je� ����e� o� o��o���e� �ommunen t�� �t æn��e t�����mønste�et m�x. en
vo�n��ne o� �e�uce�e ��st���e�s��ænsen t�� ȈȆ �m/t. Den "m���e�t����e" �øsn�n� �� t������en �� We�e�s���e,
s��en ȇȏȍȈ, e� �o� ������ o� �ø����n�en�e o� usun� t�� �t �� �ov t�� �t �o�tsætte.
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Bispebjerg Lokaludvalg 

 

 

Til Københavns kommune 

Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold 

 

 

Høringssvar handlingsplan for vejstøj 2024-2029 

 

Bispebjerg Lokaludvalg takker for muligheden for at kommentere på 

denne høring.  

Høringen er blevet drøftet i bymiljøudvalget under lokaludvalget 

samt i selve lokaludvalget. Der har aktuelt ikke været foretaget 

yderligere borgerinddragelse, men det har der været i forbindelse 

med vores arbejde med Bydelsplanen.  

 

Bydelsplanen 

Bispebjerg Lokaludvalg har fokus på vejstøj. Et af Bydelsplanens te-

maer er ”trafik” og herunder et udviklingsprincip, som hedder 

”bedre forhold for beboere langs de mest trafikerede veje”. Bydelen 

rummer nemlig både de mest trafikerede dele af Ring 2, en del af 

Borups Allé og den inderste del af Helsingørmotorvejen. Desuden 

har vi et pænt udvalg af mellemstore veje.  

Derfor er en del beboere i bydelen plaget af vejstøj. 

 

Planens greb 

Tidligere har der været stort fokus på støjreducerende asfalt som 

løsning til at reducere vejstøj. Desværre har støjreducerende asfalt 

vist sig mindre effektivt og med lavere holdbarhed end først anta-

get. En mere effektiv type asfalt er dog taget i brug fra 2022. 

Desuden er der gennemført en del tilskud til støjisolerende vinduer, 

som forventes at få en vis effekt.  

Endvidere er der planer om overdækninger af motorveje (Amager 

og Helsingørmotorvejen), som hvis de realiseres, vil få en stor posi-

tiv betydning for de områder, som det vedrører.  

Det primære greb til støjreduktion er dog at få bilerne ned i fart. 

Derfor er der planer om at sænke farten til 30 og 40 km/t på mange 

strækninger med implementering frem mod 2026, hvilket vurderes 

at få effekt i forhold til 11.000 boliger.  

Der har dog vist sig uklarheder i lovgivningen, som vanskeliggør ud-

rulning af disse hastighedszoner i byen. 

 

Kommentarer fra lokaludvalget 

Bispebjerg Lokaludvalg hilser alle tiltag velkomne, som kan sikre 

mindre støj fra trafik.  

10. juni 2024 
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Særligt er overdækning af motorvejsstrækningen ved Ryparken et 

kæmpestort lokalt ønske, som udover at sænke trafikstøj også 

kunne medføre andre store positive effekter for lokalområdet. 

 

I forhold til støjpuljen har lokaludvalget fået den tilbagemelding fra 

en boligforening, at der stilles urimeligt store krav til boligforenin-

gerne, hvilket kan have indflydelse på, om foreningerne ønsker at 

søge puljen. Det gælder både krav til vedligeholdelsesplan for hele 

ejendommen, ligesom der er krav til trævinduer i stedet for træ/alu. 

I den konkrete sag endte det angiveligt med, at boligforeningen 

valgte at udskifte vinduerne for egen regning, idet støjpuljen var for 

besværlig.  

 

I forhold til ”København ned i fart”, er der delte meninger i lokalud-

valget. Lokaludvalget ser potentielt flere udfordringer. Hvis trafikken 

går langsomt gennem byen, er der risiko for kødannelse, som giver 

mere trafik os og måske mere larm, når biler gasser op og accelere-

rer. En plan for lavere fart bør ledsages af en plan, som sikrer en 

grøn bølge, der sikrer en smidig trafikafvikling.  

København ned i fart er dog samtidig et grundlæggende sympatisk 

træk, fordi det både gør det mindre attraktivt at køre i bil i byen, da 

det tager længere tid at komme frem, samtidig med, at der potenti-

elt vil være færre alvorlige trafikuheld på grund af lavere fart.  

 

Lokaludvalget ser frem til at følge udviklingen, og stiller sig gerne til 

rådighed for sparring. 

 

Venlig hilsen 

Alex Heick 

 
Formand for Bispebjerg Lokaludvalg 
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HØRINGSSVAR
Je� �e��st�e�e� �e�me� en ����e ove� t�����stø� � We�e�s���e. V� ���e� �� e�st�emt ø�et ve�stø� �� vo�es ���e. Vo�es
stø�n�ve�u e� ȍȉ �B, �v���et e� et �o�t st���e ove� �en ��sts�tte ��ænse �� ȌȎ �B, ove� �v���et �un�t en �o������n�n�
�nses �o� �t væ�e "stæ��t stø��e��stet." Det ��em��� �� �o�tet ove� �en n����e un�e�sø�e�se ��æsente�et �
��n���n�s���n �o� ve�stø� ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ ʰ���u� ȇ, s. ȇȋʱ, �t We�e�s���e ��n væ�e ���e �en m�n�ste o� �o�teste v����ve� �
Kø�en��vns Kommune me� �en �ø�este ve�stø�. Se�v �e ���ne�, �e� e� ���t � ��n���n�s���nen �o� ve�stø� ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ,
v�� ���e væ�e t��st�æ��e���e t�� �t �mø�e�omme ��o��emet u�en ���m�t�s� �t æn��e t�����mønste�et. S���n ve�stø�
��ve� �et��e���e �e���e�s��o��eme�, �e�un�e� �o� t����� �ø�, som un�e�sø�e�se� ��� v�st. De� e� ���e t��e om et
ens��tet scen���e, o� �e o�st���e�e �øsn�n�e� v�� ���e �unne �es��tte �e�oe�ne � We�e�s���e. Bo����e����e�sen ��
�ve� s��e �� ���en e� �o� tæt ʰc�. ȇȏ mete�ʱ o� �o� �ø� ʰm�n�st se�s et��e� �� ���n�n�e�ne �� s��vests��enʱ t�� �t
næsten �n�en ���- e��e� �ust����� ��n ��sse�e ��ennem me� t��st�æ��e��� ��v ve�stø� . Det me��ø�e� �et��e���e
�e���e�st�us�e� �o� �e�oe�ne � We�e�s���e, o� �e�u�ove� ���ve� �æ��e�usene �� We�e�s���e, �e� ��� s�mme
�u�tu���vs��e�n�n�e� som �esten �� K��to��e��æ�ne�ne, m�����t s���et �� stø�, v����t�one� o� sn�vs ��� ve�t������en.

Desu�en e� We�e�s���e ���n�t �e ���e� me� ��est t�����u����e� � Kø�en��vn, v�se� n�e�e un�e�sø�e�se� ���
Kø�en��vns Kommune. Det e� no� �en ������ste ���e � Kø�en��vn �o� �ø�su����e�, n�� m�n t��e� ve�ens �æn��e �
�et���tn�n� ʰ�en e� �un ȈȆȆ mete�, �vo��mo� H. C. An�e�sen B�v� e� me�et �æn�e�eʱ. Det se� u� t��, �t en �n�en
moto�c����st næsten �ve� m�ne� ���ve� ��mt �� en �us �� ��ø�net �� We�e�s���e o� Øste� F���m��s���e e��e�
We�e�s���e o� Øste� Sø���e. P�o��emet e� me�e ��t�æn�en�e, �o� �e� e� m�n�st se�s s�o�e� o� ��sn�n�st���u� �
næ�om���et. Dette e� en �ø�e��� t�usse� mo� et �et��e���t �nt�� �ø�n.

A�t � ��t e� �ette en ��ut t�usse� mo� vo�es ���e o� �et om���n�����en�e om���e. Je� ����e� o� o��o���e�
�ommunen t�� �t æn��e t�����mønste�et m�x. en vo�n��ne o� �e�uce�e ��st���e�s��ænsen t�� ȈȆ �m/t. Den
"m���e�t����e" �øsn�n� �� t������en �� We�e�s���e, s��en ȇȏȍȈ, e� �o� ������ o� �ø����n�en�e o� usun� t�� �t �� �ov t��
�t �o�tsætte.

F� n�t om �ø��n�e�
 A�onné�

https://blivhoert.kk.dk/hoering/handlingsplan-vejstoj-2024-2029
https://blivhoert.kk.dk/subscribe
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HØRINGSSVAR

Høringssvar vedr. Hand�ingsp�an for Vejstøj 2024-2029

Kære Teknik- og Mi�jøudva�g,

Tak for mu�igheden for at kommentere udkastet ti� "Hand�ingsp�an for Vejstøj 2024-2029". Som beboer på 
Webersgade, en af Københavns mest trafik- og støjp�agede gader, er p�anen af afgørende betydning for min 
�ivskva�itet og he�bred.

Jeg anerkender kommunens indsats for at adressere støjprob�ematikken, men desværre mener jeg, at den 
fores�åede hand�ingsp�an er uti�strække�ig og ikke tager højde for de akutte udfordringer, som beboere i 
eksisterende, sær�igt udsatte bo�igområder op�ever.

Uti�strække�ige resu�tater og mang�ende data

Det undrer mig, at udkastet er en gentage�se af tid�igere indsatser, uden at indsatsernes effekt dokumenteres. 
Eva�ueringen af 2018-2023-p�anen (stk. 3) angiver, at indsatserne er "i høj e��er nogen grad er gennemført", men 
nævner intet deres faktiske effekt på støjniveauet. Anta��et af støjbe�astede bo�iger er tværtimod steget med 
15.000 i perioden, og støjmå�inger i mit nærområde viser en forøge�se på 2 dB, hvi�ket min person�ige op�eve�se 
bekræfter -støjen er b�evet �angt værre!

Forværringen understreger behovet for en grundig eva�uering af de indførte ti�tag, samt en gentænkning af 
strategien bag de kommende, med en mere må�rettet og resu�tatorienteret ti�gang ti� støjreduktion. 

Udkastet forekommer uambitiøst.

Diskrimination af beboere i æ�dre bygninger

Jeg finder det dybt prob�ematisk, at hand�ingsp�anen prioriterer støjreducerende ti�tag i nybyggeri og ignorerer det 
store f�erta� af københavnere, der bor i a��erede opførte bygninger. Støjreducering bør ikke være et spørgsmå� 
om byggeår, men om hvorvidt grænseværdierne overskrides, generne ved indendørs støj er de samme.

Et eksempe� på denne skævvridning er Webersgade, hvor 227 bevaringsværdige bo�iger, hvoraf 133 har høj 
bevaringsværdi, er sær�igt sårbare over for støjbe�astningen. Bo�iger der er �angt mere påvirke�ige af tryk- og 
�ydbø�ger end moderne betonbyggeri. Som beboere i Webersgade fø�er vi os direkte diskrimineret. På den ene 
side på�ægges vi restriktioner på grund af bevaringsværdierne, der forhindrer os i at støjiso�ere, og på den anden 
side op�ever vi, at kommunen ikke tager ansvar for at beskytte os mod den ti�tagende trafikstøj.

https://blivhoert.kk.dk/hoering/handlingsplan-vejstoj-2024-2029


Det er en urime�ig dobbe�tstandard, at borgere på�ægges et ansvar, når en bo�ig opføres i et eksisterende 
område, mens po�itikerne ikke på�ægges et ti�svarende ansvar, når de ti��ader en udvide�se af trafikken i et 
eksisterende bo�igområde. Denne skævvridning er dybt urime�ig og bør adresseres i hand�ingsp�anen.

Jeg opfordrer derfor indtrængende ti�, at hand�ingsp�anen revideres, så den sikrer en retfærdig og �igeværdig 
indsats for at reducere trafikstøj i a��e bo�igområder, uanset a�der og bevaringsværdi.

Fokusér på de hårdest ramte områder

Hand�ingsp�anen bør prioritere indsatser i de områder, hvor støjbe�astningen overstiger grænseværdierne, 
indsatsen bør fø�ge støjbe�astningen. Webersgade er et ekstremt eksempe�, med et gennemsnit�igt støjniveau på 
73 dB – he�e 20 dB over WHO's anbefa�ing.

Begræns trafikken, ikke kun støjen

Det er positivt, at kommunep�anstrategien sigter mod at reducere anta��et af stærkt støjbe�astede bo�iger. Men 
dette må� kan kun nås ved at begrænse den trafik, som er årsagen ti� støjprob�emet. 

København er en by, hvor størstede�en af borgerne væ�ger bæredygtige transportformer. Kun 11% af 
københavnerne kører i bi� ti� arbejde e��er uddanne�se uden for byen. �nden for bygrænsen er det b�ot 9%, der 
væ�ger bi�en frem for at gå, cyk�e e��er benytte offent�ig transport.

Størstede�en af støjen sky�des fornøje�seskørse� og pend�ere fra andre kommuner, he�e 38% af bi�erne i 
København ejes af personer, der ikke beta�er skat ti� kommunen. For dem fungerer Webersgade som 
gennemfartsvej, men det er vi beboere der beta�er prisen, med vores he�bred, �ivskva�itet, p�ads og penge.

Konkrete fors�ag ti� Webersgade

Jeg opfordrer jer ti� at overveje fø�gende ti�tag for Webersgade:

Ned�ægning af et kørespor

Nørre Søgade har 309% mere trafik pr. spor end Webersgade, 31.600 bi�er pr. hverdagsdøgn mod 
10.200 i Webersgade.

Hastighedsnedsætte�se ti� 30 km/t

Dette vi� reducere støjen betyde�igt og kun koste bi�isterne 6 sekunder.

Økonomisk kompensation

Som fores�ået i "Betænkning nr. 1391", bør beboere i stærkt støjbe�astede områder som 
Webersgade kompenseres økonomisk af kommunen.



Udvide�se af fortov og cyke�sti

Dette vi� forbedre forho�dene for gående og cyk�ister og skabe mere p�ads ti� støjreducerende 
bep�antning.

Etab�ering af affa�dsstation

Dette vi� fjerne affa�dscontainere fra fortovet og skabe mere p�ads.

Vi kræver hand�ing nu!

Vi beboere i Webersgade har beta�t en urime�ig høj pris for kommunens mang�ende hand�ing. Vi kræver, at � 
tager vores situation a�vor�igt og imp�ementerer effektive ti�tag for at reducere støjbe�astningen. 

Vores he�bred og �ivskva�itet er i jeres hænder.

Med ven�ig hi�sen,

Kim Kirkegaard Webersgade 4

F� n�t om �ø��n�e�
 A�onné�
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HØRINGSSVAR
Je� �n�sen�e� �e�me� en ����e ove� t�����stø� � We�e�s���e. V� ���e� �� et e�st�emt �ø�t n�ve�u �� ve�stø� ��
vo�es ���e. Vo�es stø�n�ve�u e� ȍȉ �B, �v���et e� et �o�t st���e ove� �en ��sts�tte ��ænse �� ȌȎ �B, ove�
�v���et �un�t en �o������n�n� �nses �o� �t væ�e "stæ��t stø��e��stet." Det ��em��� �� �o�tet ove� �en n����e
un�e�sø�e�se ��æsente�et � ��n���n�s���n �o� ve�stø� ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ ʰ���u� ȇ, s. ȇȋʱ, �t We�e�s���e ��n væ�e
���e �en m�n�ste o� �o�teste v����ve� � Kø�en��vns Kommune me� �en �ø�este ve�stø�. Se�v �e ���ne�, �e�
e� ���t � ��n���n�s���nen �o� ve�stø� ȈȆȈȊ-ȈȆȈȏ, v�� ���e væ�e t��st�æ��e���e t�� �t �mø�e�omme ��o��emet
u�en �������t �t æn��e t�����mønste�et. S���n ve�stø� ��ve� �et��e���e �e���e�s��o��eme�, �e�un�e� �o�
t����� �ø�, som un�e�sø�e�se� ��� v�st. De� e� ���e t��e om et ens��tet scen���e, o� �e o�st���e�e �øsn�n�e� v��
���e �unne �es��tte �e�oe�ne � We�e�s���e. Bo����e����e�se�ne �� �ve� s��e �� ���en e� �o� tætte ʰc�. ȇȏ
mete�ʱ o� �o� �ø� ʰm�n�st se�s et��e� �� ���n�n�e�ne �� s��vests��enʱ t�� �t ���- e��e� �ust����� ��n ��sse�e
��ennem me� t��st�æ��e��� ��v ve�stø� . Det me��ø�e� �et��e���e �e���e�st�us�e� �o� �e�oe�ne � We�e�s���e,
o� �e�u�ove� ���ve� �æ��e�usene �� We�e�s���e, �e� ��� s�mme �u�tu���vs��e�n�n�e� som �esten ��   
K��to��e��æ��e�ne, m�����t s���et �� stø�, v����t�one� o� sn�vs ��� ve�t������en.

Desu�en v�se� n�e�e un�e�sø�e�se� ��� Kø�en��vns Kommune, �t We�e�s���e e� ���n�t �e ���e� me� ��est
t�����u����e� � Kø�en��vn. Det e� no� �en ������ste ���e � Kø�en��vn �o� �ø�su����e�, n�� m�n t��e� ve�ens
�æn��e � �et���tn�n� ʰ�en e� �un ȈȆȆ mete�, �vo��mo� H. C. An�e�sen B�v� e� væsent��� �æn�e�eʱ. Det se�
u� t��, �t c����ste� næsten �ve� m�ne� ���ve� ��mt �� en �us �� ��ø�net �� We�e�s���e o� Øste�
F���m��s���e e��e� We�e�s���e o� Øste� Sø���e. Dette e� et �esto me�e ��esse�en�e ��o��em,  �o� �e� e�
m�n�st se�s s�o�e� o� ��sn�n�st���u� � næ�om���et: T������en u��ø� e� en �e�u�æ� o� ��t�� t�usse� mo�
�v��te�ets m�n�e �ø�n.

A�t � ��t e� �ette en ��ut t�usse� mo� vo�es ���e o� �et om���n�����en�e om���e. V� ����e� �e��o� ove� ��sse
�o��o�� o� o��o���e� �ommunen t�� �t æn��e t�����mønste�et, s���n �t �e� m�x�m��t e� en vo�n��ne, o� t��
�t �e�uce�e ��st���e�s��ænsen t�� ȈȆ �m/t. Den "m���e�t����e" �øsn�n� �� t������en �� We�e�s���e, s��en
ȇȏȍȈ, e� �o� ������ o� �ø����n�en�e o� usun� t�� �t �� �ov t�� �t �o�tsætte.

F� n�t om �ø��n�e�
 A�onné�
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HØRINGSSVAR
Vesterbro Loka�udva�g behand�ede høringen på Loka�udva�gets ordinære møde d. 19. juni 2024.
Loka�udva�get ønsker at prob�ematisere overfor forva�tningen, at høringen ikke er b�evet sendt direkte ti�
Loka�udva�get. Loka�udva�get gør opmærksom på den fore�iggende samarbejdsafta�e me��em
forva�tningerne: Hvordan sikres det fremadrettet, at, at forp�igte�sen ti� at sende sager af væsent�ig
betydning for byde�en i høring hos �oka�udva�gene opfy�des?

Med ven�ig hi�sen

Thomas Egho�m

Forperson for Vesterbro Loka�udva�g

F� n�t om �ø��n�e�
 A�onné�
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Høringssvar fra Kgs. Enghave Lokaludvalg - 

Handlingsplan for vejstøj 2024-2029 

Bymiljøudvalget under Kgs. Enghave Lokaludvalg har 

behandlet høringsmaterialet og har nedenstående 

bemærkninger. Der er ikke foretaget omverdensinddragelse i 

forbindelse med høringen. 

 

Kgs. Enghave er en af de bydele, som er meget påvirket af 

vejstøj på grund af de store indfaldsveje, og vi finder 

det derfor vigtigt, at støjprojekter også prioriteres i 

eksisterende boligområder – og ikke kun i 

byfornyelsesområder. F.eks. så vi gerne, at der blev 

arbejdet med et projekt på P. Knudsens Gade, hvor 

afskærmning af vejen kunne kombineres med et LAR (lokal 

afledning af regnvand) projekt. Projektet kunne bygge 

videre på erfaringerne fra et lignende projekt, der er 

blevet etableret i Folehaven. 

 

Lokaludvalget mener helt generelt, at der i højere grad 

bør arbejdes med dæmpning af vejstøj gennem indretning af 

det offentlige rum med grønne og bløde overflader på 

udendørs pladser både i byudviklingsområder og i det 

eksisterende byrum.  

Derudover finder lokaludvalget, at der i forbindelse med 

byudvikling bør være bedre trafikplanlægning, hvor 

trafikstøj minimeres mest muligt. 

 

Vi undrer os i øvrigt over, at der er angivet meget 

trafikstøj på Borgbjergsvej i 2022. Tages der udgangspunkt 

i modelberegninger eller målinger? Hvis det er 

modelberegninger, har man så taget højde for, at 

gennemkørsel ved Mozarts Plads har været lukket de sidste 

5 år? 

21. juni 2024 
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Venlig hilsen 

Joan Røge 

Forperson, Kgs. Enghave Lokaludvalg 
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Teknik- og Miljøforvaltningen 

 

 

Christianshavns Lokaludvalg har følgende bemærkninger om 

udkastet til handlingsplan for vejstøj 2024-2029: 

1. Handlingsplanen omhandler alene trafikstøj ved 

planlægningen af nye veje, nyt byggeri eller etablering af 

boliger og anden følsom anvendelse. Opgørelsen af boliger, 

som er udsat for trafikstøj over grænseværdierne 58 og 68 dB 

er alligevel steget. Kommunen skriver, at de nye boliger skal 

overholde grænseværdien for støj inde i boligen på 30 dB.  

Kommunen opfordres til fremadrettet at indtænke behovet for 

udluftning ift. sundhed og indeklima, og hermed den 

støjmæssige konsekvens ift. borgernes ret til og behov for 

åbne vinduer. Ingen borgere bør udsættes for trafikstøj over 

grænseværdierne fordi de lufter ud, ej heller på udendørs 

opholdsarealer. Støjgrænsen kan godt være overskredet ved 

bygningsfacaden. Se s. 8.  

 

2. Københavns Kommunes mobilitetsredegørelse fra 2023 viser 

et fald af biler og lastbiler igennem Indre By, inkl. 

Christianshavn, som dog ikke har haft en tilstrækkelig 

betydning for den oplevede trafikstøj. Kommunens tal viser en 

direkte sammenhæng mellem mængden af trafik og den 

oplevede, generende støj. Samtidig opsummerer kommunen 

på side 10, at elbiler formentligt vil have en støjreducerende 

effekt, ved hastigheder mellem 20 og 35 km/timen.  

Vejstøj defineres ud fra antal af biler selv om få køretøjer 

medfører støjgener i den tætte, gamle del af byen. Vi 

opfordrer derfor kommunen til, ifm. implementeringen af 

Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen og de 

kommende trafikale ændringer i Torvegade, at fredeliggøre 

Indre By, med en max. tilladt hastighed i trafikken på 30 

km/t. Ved at lave tiltag, som reducerer biltrafikken og 

fremme tiltag for gående, cyklende og offentlig trafik, vil 

dette have en positiv effekt for klima og miljø – mindre støj- 

og partikelforurening såvel som en CO2-reduktion.  
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3. Vi opfordrer samtidig til, på disse 30 km/t strækninger, at 

elcykler, el-ladcykler og knallerter kan tillades at køre på 

vejbanen, evt. i den ene af to vejbaner, hvis der er to. Der kan 

med fordel laves et forsøg om dette i Indre By og på 

Christianshavn. Så vidt vides kan der hentes inspiration til 

forsøget i Holland. 

 

4. Kommunen skriver om muligheder for at ændre oplevelsen af 

støj ift. hvor vi befinder os. Vi understøtter handleplanens 

forslag om at arbejde med de rette greb i planlægningen, som 

kan bidrage til at reducere den oplevede gene fra trafikstøj og 

skabe bedre udemiljøer. Det er samtidigt vigtigt at sikre, at 

der ikke fældes træer og lignende beplantning rundt om vores 

grønne områder og parker, som er med til at reducere, at 

trafikstøj generer, der hvor vi søger fred og ro. 

 

5. Vi opfordrer til, at der allerede i planperiodens begyndelse 

findes løsninger for at forebygge – dels den forventede 

stigning i trafikbelastningen af byen de kommende år, dels 

sikre trafikale løsninger, som ikke støjbelaster eksisterende 

som nye boliger, f.eks. med mere natur, beplantning og 

grønne facader i byrummet til at dæmpe oplevelsen af 

vejstøjen eller bydele/områder.  

 

6. Vi opfordrer endvidere kommunens politikere til at fortsætte 

støtteordningen for at udskifte til vinduer, som reducerer 

trafikstøj efter 2024. 

 

7. Kommunen har på side 13 i handlingsplanen redegjort for, 

hvorfor det af kortlægningen fremgår, at der er sket en 

stigning i antallet af boliger, der er støjpåvirket og stærkt 

støjpåvirket. Kommunen skriver samtidig, at tiltag som f.eks. 

at udskifte vinduer (med tilskud) ikke medtages, da 

støjkortlægningen er baseret på støjpåvirkning udendørs på 

boligfacaderne.  

Kommunen opfordres alligevel til at vise en opgørelse for de 

boliger, hvor netop nogle af de forebyggende tiltag, som er 

gennemført i sidste planperiode, ændre grade af støj, som 

beboerne her udsættes for, dog med lukket vindue. Og gerne 

en opgørelse pr. bydel, hvor Indre By og Christianshavn 

opgøres separat, se tabel 4 side 17. 

 

8. Vi ser frem til, at alle busser er omstillet på el i 2026, selv om 

effekten ikke ses i kortlægningen. 
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9. Vi understøtter planens tiltag om i planlægningen at 

synliggøre antallet af boliger, som opføres i støjbelastede 

områder, samt bedre lydmiljøer og en indsats for støjsvag 

varelevering.  

 

10. Konsekvensen forventes, hvis ikke der findes alternative 

tiltag, igen for kommende planperiode, at øge antallet af 

støjbelastede boliger frem mod 2035. Vi mener ikke, at det 

kan forsvares, at der bygges boliger, hvor man ved, at 

støjgrænserne ikke kan overholdes. 

 

11. Vi vil opfordre til, at kommunen gennem deres udbud på 

renovationsordningerne, stiller krav om støjsvag 

affaldsafhentning og gerne medtager forslag om også at 

indføre støjsvage hjul under affaldsbeholderne.  

 

12. Vi efterlyser en bindende støjgrænse på EU-niveau, som skal 

overholdes og som dermed kan dermed sikre en seriøs indsats 

for at nedbringe støjbelastningen fra trafik. 

 

13. Vi efterspørger en større indsigt i den del af kortlægningen, 

som viser, at det har været et fald i trafikken, stik imod alle 

prognoser. Kan årsagen til faldet skyldes nedlukning under 

korona, bør dette nævnes i handleplanen. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Henrik Vilsbøll, 

2. næstforperson i Christianshavns Lokaludvalg 



 

 

     
Sekretariatet for Brønshøj-Husum Lokaludvalg 

Økonomiforvaltningen  

   

 

   

      

  

Høringssvar vedr. handlingsplan for vejstøj 

 

Brønshøj-Husum Lokaludvalg kan af høringsmaterialet se boligerne 

langs Frederikssundsvej er stærkt støjbelastet. Vi undrer os over, at Fre-

derikssundsvej ikke er indstillet til hastighedsnedsættelse. Der er store 

kvarterer nær motorvejene og de større veje i bydelen, der er støjbela-

stede. Dette gælder også Tingbjerg Nord. 

 

Lokaludvalget bifalder initiativer, der kan nedbringe støjniveauet og an-

ser det generelt for en god og gennemarbejdet handleplan, men har 

samtidig en bekymring for om rækken af virkemidler vil nok effekt i 

planperioden. Det er bekymrende, at selv nye vejforbindelser (f.eks. By-

stævneforbindelsen) ikke forventes at overholde retningslinjerne for 

vejstøj. Kan der ikke gøres mere med hensyn til støjdæmpende foran-

staltninger?  

 

I formidlingen af den aktuelle ’ned i fart’ indsats, hvor der kommer en 
generel hastighedsnedsættelse skal det ift. kommunikationen under-

streges at støjreduktion er en væsentlig gevinst.  

 

Dertil ønsker lokaludvalget, at farten dæmpes yderligere på Hareskov-

motorvej på strækket fra Ruten mod kommunegrænsen samt at mulig-

hed for afskærmning langs Hareskovmotorvejen undersøges.  

 

Mvh. 

Christoffer Rosenkrands 

Forperson for Brønshøj-Husum Lokaludvalg 

 

David Grolin Kristensen 

Forperson for Byudviklinsudvalget under Brønshøj-Husum Lokaludvalg 

 

Søren Krøigaard 

Forperson for Miljøudvalget under Brønshøj-Husum Lokaludvalg. 

20. juni 2024 
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Teknik- og Miljøforvaltningen 
 
 
 
 
Københavns Kommune har sendt forslag til ”Handlingsplan for 
vejstøj 2024-2029” i offentlig høring på ”Bliv hørt” frem til den 21. 
juni 2024; https://blivhoert.kk.dk/hoering/handlingsplan-vejstoj-
2024-2029 
 
Udkastet til Københavns Kommunes ”Handleplan for vejstøj 2024-
2029” tager dels afsæt i en kortlægning af støj fra veje, 
Miljøstyrelsen 2022, samt en beskrivelse af kommunens indsatser og 
tiltag, alt sammen med det formål at skabe grundlag for at undgå, 
forebygge eller begrænse de skadelige virkninger, der skyldes 
eksponering for vejstøj.  
 
Forslaget til handleplanen bidrager endvidere til visionen i 
Kommuneplanstrategi 2023 om at nedbringe andelen af støjbelastede 
områder og forbedre borgernes sundhed med støjreducerende tiltag, 
hvor behovet er størst.  
 
Planen indeholder også grænseværdier og sundhedseffekter ved at 
blive udsat for trafikstøj og beskrives nærmere i handleplanen 
herunder borgernes oplevelse af generende støj og stærkt generende 
støj. 
 
 

1. Handleplanen omhandler alene trafikstøj ved planlægningen 
af nye veje, nyt byggeri eller etablering af boliger og anden 
følsom anvendelse. Opgørelsen af boliger, som er udsat for 
trafikstøj over grænseværdierne 58 og 68 Lden er alligevel 
steget. Kommunen skriver, at de nye boliger skal overholde 
grænseværdien for støj inde i boligen på 30 dB.  
 
Kommunen opfordres til fremadrettet at indtænke behovet for 
udluftning ift. sundhed og indeklima, og hermed den 
støjmæssige konsekvens ift. borgernes ret til og behov for 
åbne vinduer. Ingen borgere bør udsættes for trafikstøj over 
grænseværdierne fordi de lufter ud, ej heller på udendørs 
opholdsarealer. Støjgrænsen kan godt være overskredet ved 
bygningsfacaden. Se s. 8.  
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2. Københavns Kommunes mobilitetsredegørelse fra 2023 viser 
et fald af biler og lastbiler igennem Indre By inkl. 
Christianshavn, som dog ikke har haft en tilstrækkelig 
betydning for den oplevede trafikstøj. Kommunens tal viser en 
direkte sammenhæng mellem mængden af trafik og den 
oplevede, generende støj. Samtidig opsummerer kommunen 
på side 10, at elbiler formentligt vil have en støjreducerende 
effekt ved hastigheder mellem 20 og 35 km/timen.  
 
Vejstøj defineres ud fra antal af biler selv om få køretøjer 
medfører støjgener i den tætte, gamle del af byen. Vi 
opfordrer derfor kommunen til, ifm. implementeringen af 
Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen og de 
kommende trafikale ændringer i Torvegade, at fredeliggøre 
Indre By og arbejde med at gøre Christianshavn til en trafikø, 
med en max. tilladt hastighed i trafikken på 30 km/t.  

Ved at lave tiltag, som reducerer biltrafikken og fremme 
tiltag for gående, cyklende og offentlig trafik, vil dette have 
en positiv effekt for klima og miljø – mindre støj- og 
partikelforurening såvel som en CO2-reduktion.  

 
3. Vi opfordrer samtidig til, på disse 30 km/t strækninger, at 

elcykler, el-ladcykler og knallerter kan tillades at køre på 
vejbanen, evt. i den ene af to vejbaner, hvis der er to. Der kan 
med fordel laves et forsøg om dette i Indre By og på 
Christianshavn.  

 
 

4. Kommunen skriver om muligheder for at ændre oplevelsen af 
støj ift. hvor vi befinder os.  
 
Vi understøtter handleplanens forslag om at arbejde med de 
rette greb i planlægningen, som kan bidrage til at reducere 
den oplevede gene fra trafikstøj og skabe bedre udemiljøer. 
Det er samtidigt vigtigt at sikre, at der ikke fældes træer og 
lignende beplantning rundt om vores grønne områder og 
parker, som er med til at reducere, at trafikstøj generer, der 
hvor vi søger fred og ro. 

 
5. Vi opfordrer til, at der allerede i planperiodens begyndelse 

findes løsninger for at forebygge dels den forventede stigning 
i trafikbelastningen af byen de kommende år, dels sikre 
trafikale løsninger, som ikke støjbelaster eksisterende som 
nye boliger, f.eks. med mere natur, beplantning og grønne 
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facader i byrummet til at dæmpe oplevelsen af vejstøjen eller 
bydele/områder.  
 

6. Vi opfordrer endvidere kommunens politikere til at fortsætte 
støtteordningen for at udskifte til vinduer, som reducerer 
trafikstøj efter 2024. 

 
7. Kommunen har på side 13 i handleplanen redegjort for, 

hvorfor det af kortlægningen fremgår, at der er sket en 
stigning i antallet af boliger, der er støjpåvirket og stærkt 
støjpåvirket. Kommunen skriver samtidig, at tiltag som f.eks. 
at udskifte vinduer (med tilskud) ikke medtages, da 
støjkortlægningen er baseret på støjpåvirkning udendørs på 
boligfacaderne.  
 
Kommunen opfordres alligevel til at vise en opgørelse for de 
boliger, hvor netop nogle af de forebyggende tiltag, som er 
gennemført i sidste planperiode, ændrer grad af støj, som 
beboerne her udsættes for, dog med lukket vindue. Og gerne 
en opgørelse pr. bydel, hvor Indre By og Christianshavn 
opgøres separat, se tabel 4 side 17. 

 
8. Vi ser frem til, at alle busser er omstillet til  el i 2026, selv om 

effekten ikke ses i kortlægningen. 
 

9. Vi understøtter planens tiltag om i planlægningen at 
synliggøre antallet af boliger, som opføres i støjbelastede 
områder, samt bedre lydmiljøer og en indsats for støjsvag 
varelevering.  

 
10. Konsekvensen forventes, hvis ikke der findes alternative 

tiltag, igen for kommende planperiode, at øge antallet af 
støjbelastede boliger frem mod 2035. Vi mener ikke, at det 
kan forsvares, at der bygges boliger, hvor man ved, at 
støjgrænserne ikke kan overholdes. 
 

11. Vi vil opfordre til, at kommunen gennem deres udbud på 
renovationsordningerne, stiller krav om støjsvag 
affaldsafhentning og gerne medtager forslag om også at 
indføre støjsvage hjul under affaldsbeholderne.  
 

12. Vi efterlyser en bindende støjgrænse på EU-niveau, som skal 
overholdes og som dermed kan dermed sikre en seriøs indsats 
for at nedbringe støjbelastningen fra trafik. 
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13. Vi efterspørger en større indsigt i den del af kortlægningen, 
som viser, at det har været et fald i trafikken, stik imod alle 
prognoser. Kan årsagen til faldet skyldes nedlukning under 
korona, bør dette nævnes i handleplanen. 
 

 
Med venlig hilsen 
 
Bent Lohmann, 
forperson i Indre By Lokaludvalg 
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�� ve�en, �o� �t s���e �t ��st���e�en ove��o��es. Be��ønn�n� me� t�æe� o� �us�e �o� �t ��ve ���en et �n�et u�t���
en� t��������e. "D�n ���t" m��e�.
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